

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

សាលាឧទ្ធរណ៍ក្តីពេញ
សំណុំរឿងព្រហ្មទណ្ឌ

លេខ: ៣៤៣/២៣.៤.២០១២

សាលដីកា

លេខ: ៨៨ ក្រ. III. ស/១៤.១១.២០១៣

តាងនាមប្រជារាស្ត្រខ្មែរ

សាលាឧទ្ធរណ៍ក្តីពេញ

បានលើកសវនាការជាសាធារណៈ នៅថ្ងៃទី៣០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៣ ដោយមានសមាសភាពដូចខាងក្រោម:

ក្រុមប្រឹក្សាជំនុំជម្រះ

- លោក [redacted] ជាប្រធាន
- លោក [redacted] ជាចៅក្រមប្រឹក្សា
- លោកស្រី [redacted] ជាចៅក្រមប្រឹក្សា

តំណាងមហាអយ្យការ

- លោក [redacted]
- ក្រឡាបញ្ជី
- កញ្ញា [redacted]

ដើម្បីជំនុំជម្រះលើបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍ នៃរឿងព្រហ្មទណ្ឌលេខ ៣៤៣ ចុះថ្ងៃទី២៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១២ ដែលមាន:

ជនជាប់ចោទឈ្មោះ: [redacted] សារិន ភាទស្រី អាយុ២៨ឆ្នាំ ជាតិខ្មែរ មុខរបរ: ចៅកែហាងម៉ាស្សា កើតនៅ ភូមិត្រពាំងអំពិល ឃុំសំបូរ ស្រុកស្វាយទាប ខេត្តស្វាយរៀង ទីលំនៅមុនចាប់ខ្លួន [redacted] សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ ឪពុកឈ្មោះ: [redacted] ម្តាយឈ្មោះ: [redacted] (វ) ប្តីឈ្មោះ: [redacted] មានកូន០១នាក់ ទោសពីមុនគ្មាន, ឃុំខ្លួនថ្ងៃទី០៩ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១១។

មានលោក [redacted] វិបុល ជាមេធាវីការពារ។

ត្រូវចោទពីបទ: សញ្ជារកម្ម ប្រព្រឹត្តនៅ ផ្ទះជួលលេខ៨៧អី០ ផ្លូវវង់ស្រុង សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ កាលពីថ្ងៃទី០៧ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១១ បទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌមានចែង និងឲ្យផ្តន្ទាទោសការពារក្រៅ ២៨៤ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។



ឯងដំណើររឿងមានដូចតទៅ:

កាលពីថ្ងៃទី០៧ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១១ វេលាម៉ោងប្រហែល១៦:០០នាទី ដោយមានការអនុញ្ញាតពីតំណាង
អយ្យការអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ កំលាំងនគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស បានធ្វើការចុះ
បង្ក្រាប និងឆែកឆេរទីតាំងម៉ាស្សាកោសជប់ និងរួមភេទ (យីហោម៉ាស្សាកោសជប់ដែរនេះ) ស្ថិតនៅចំណុចផ្ទះជួល
លេខ៨៧អី០ ផ្លូវវង់ស្រែង សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ។ បន្ទាប់ពីចុះប្រតិបត្តិការ បានធ្វើការឃាត់
ខ្លួនឈ្មោះ: [REDACTED] សារិន ជាចៅកែហាង និងបាននាំនារីម៉ាស្សាចំនួន០៤នាក់ យកមកកាន់ការិយាល័យ ដើម្បីធ្វើការ
សាកសួរ និងស្រាវជ្រាវ។ ពេលធ្វើការឆែកឆេរសមត្ថកិច្ចបានដកហូតបាន ស្រោមអនាម័យប្រើរួចចំនួន០១, ស្រោម
អនាម័យមិនទាន់ប្រើរួចមួយចំនួន, សៀវភៅកាត់ត្រាចំនួន០១ក្បាល និងប័ណ្ណអនុញ្ញាតប្រកបអាជីវកម្មចំនួន០១។

បានឃើញ សាលក្រមព្រហ្មទណ្ឌលេខ ០៧ «ន» ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១២ របស់សាលាដំបូង
រាជធានីភ្នំពេញ ដែលមានខ្លឹមសារនៃសេចក្តីសម្រេចដូចតទៅ:

១. ផ្ដន្ទាទោសជនជាប់ចោទឈ្មោះ: [REDACTED] សារិន ភេទស្រី អាយុ២៨ឆ្នាំ ជាតិខ្មែរ ដាក់ពន្ធនាគារកំណត់
ចំនួន ០៣ឆ្នាំ (បីឆ្នាំ)។

ពីបទ សញ្ជារកម្ម ប្រព្រឹត្តនៅ ផ្ទះជួលលេខ៨៧អី០ ផ្លូវវង់ស្រែង សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានី
ភ្នំពេញ កាលពីថ្ងៃទី០៧ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១១ បទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌមានចែង និងឲ្យផ្ដន្ទាទោសតាមមាត្រា ២៨៤
នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

២. វត្ថុចាប់យករួមមាន: ស្រោមអនាម័យប្រើប្រាស់រួចចំនួន០១, ស្រោមអនាម័យមិនទាន់ប្រើប្រាស់មួយ
ចំនួន និងសៀវភៅកាត់ត្រា១ក្បាល ត្រូវបំបែកសំបុត្រចោល, ទូរស័ព្ទដៃម៉ាកណូតា(ចិន) ពណ៌ទឹកមាសមានស៊ីម១
មួយគ្រឿង និងប័ណ្ណអនុញ្ញាតប្រកបអាជីវកម្មចំនួនមួយ ប្រគល់ឲ្យម្ចាស់ដើមវិញ។

៣. សាលក្រមនេះជំនុំជម្រះ នៅថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១២ និងប្រកាសជាសាធារណៈ នៅថ្ងៃទី២៨
ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១២ ចំពោះមុខជនជាប់ចោទ, បើកផ្លូវប្តឹងឧទ្ធរណ៍ក្នុងកំណត់ច្បាប់។

បានឃើញបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍ ចុះថ្ងៃទី១៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១២ របស់ឈ្មោះ: [REDACTED] សារិន ជាជនជាប់ចោទ
ប្តឹងឧទ្ធរណ៍នឹងសាលក្រមព្រហ្មទណ្ឌលេខ ០៧ «ន» ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១២ របស់សាលាដំបូងរាជធានី
ភ្នំពេញ ត្រង់ចំណុចទាំងមូលនៃសេចក្តីសម្រេច។

បានឃើញ សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់តំណាងមហាអយ្យការអមសាលាឧទ្ធរណ៍ ។

បានឃើញ របាយការណ៍រឿងរបស់ចៅក្រមសាលាឧទ្ធរណ៍ ។

នាយកសវនាការ

ប្រធានក្រុមប្រឹក្សា សង្ខេបអង្គហេតុរឿងជូនអង្គសវនាការ



ក្រឡាបញ្ជីអានចម្លើយសាក្សីឈ្មោះ [REDACTED] ជាវី ឆ្លើយនៅសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ។

ជនជាប់ចោទឈ្មោះ [REDACTED] សាវិន ឆ្លើយថា ខ្លួនបើកធ្វើរបរម៉ាស្សាកោសជប់នេះ ដោយជួលផ្ទះគេក្នុងតម្លៃ ៤០០\$ ក្នុងមួយខែ។ មុននឹងធ្វើអាជីវកម្មនេះខ្លួនបានទទួលលិខិតអនុញ្ញាតត្រឹមត្រូវឲ្យធ្វើអាជីវកម្មម៉ាស្សាកោសជប់ នៅហាងម៉ាស្សារបស់ខ្លួន មាននារីម៉ាស្សា៤នាក់ សំរាប់បំរើការ, ខ្លួនផ្តល់ប្រាក់ខែក្នុងម្នាក់ៗ ៨០\$ (ប៉ែតសិបដុល្លា- អាមេរិក)មួយខែ, ខ្លួនបានហាមប្រាមនារីបំរើការនៅមិនឲ្យរួមភេទជាមួយភ្ញៀវជាដាច់ខាត ពោលគឺខ្លួនមិនអនុញ្ញាត ឲ្យនារីណាម្នាក់រួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅក្នុងហាងរបស់ខ្លួនទេ, បើខ្លួនដឹងថា មាននារីណាម្នាក់រួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅក្នុង ហាង ខ្លួននឹងកាត់ប្រាក់ខែ និងបញ្ឈប់លែងឲ្យធ្វើការនៅក្នុងហាងខ្លួន។ ខ្លួនយកតម្លៃម៉ាស្សា ១០.០០០រៀល ក្នុង មួយម៉ោង, បើនារីម៉ាស្សាចេញក្រៅក៏ខ្លួនគិតប្រាក់ ១០.០០០រៀល ដែរ គិតជាតម្លៃម៉ាស្សា បើនារីម៉ាស្សាចេញក្នុង ម៉ោងធ្វើការ, បើនាងចេញផុតម៉ោង ឬ ក្រៅម៉ោងធ្វើការ ខ្លួនមិនយកលុយទេ។ រាល់ពេលនាងៗ ចេញក្រៅ ខ្លួនមិន ដែលសួរដេញដោលអ្វីទេ ហើយនាងៗក៏មិនដែលប្រាប់ខ្លួនពីរឿងអ្វីដែរ តែខ្លួនយកប្រាក់ជាតម្លៃម៉ាស្សា ១ម៉ឺនរៀល សម្រាប់រយៈពេលមួយម៉ោង។ ចំពោះបាយទឹកប្រចាំថ្ងៃ ជាបន្ទុករបស់ខ្លួន។ ខ្លួនប្តឹងឧទ្ធរណ៍ សុំសាលាឧទ្ធរណ៍ បន្តបន្ថយទោសឲ្យខ្លួន ព្រោះខ្លួនបើកបើរបរម៉ាស្សាកោសជប់ មិនមែនបើកកន្លែងរួមភេទទេ, សំណូមពរ សូម លើកលែងចោទប្រកាន់ខ្លួន។

សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់តំណាងមហាអយ្យការ

ទាក់ទងនឹងបញ្ហានេះ សុំក្រុមប្រឹក្សា ពិនិត្យ និងពិចារណា លើចម្លើយជនជាប់ចោទ និងចម្លើយរបស់ សាក្សីឈ្មោះ [REDACTED] ជាវី ដែលឆ្លើយពាក់ព័ន្ធនឹងអំពើសញ្ញារកម្ម តែនៅចៅក្រមស៊ើបឈ្មោះ ជាវី ឆ្លើយដូចគ្នាទៅនឹង សាក្សីដទៃទៀត ចំពោះស្រោមអនាម័យ គឺទាក់ទងនឹងអង្គការ គាត់តែងតែមានការចែកចាយស្រោមអនាម័យ ដែលរហូតដល់មានបញ្ហា។ ចំពោះការឆែកឆេរឡើងដោយជនជាប់ចោទមិនមានការចូលរួមទេ សូមក្រុមប្រឹក្សា ពិនិត្យ តើធ្វើនេះត្រឹមត្រូវដែររឺទេ, បើមានការរួមភេទ ត្រូវតែមានស្រោមអនាម័យទាំងក្នុងទាំងក្រៅ តែនេះមិនមាន ខាងក្រៅទេ គឺមានតែខាងក្នុង រីឯសាក្សីក៏មិនដាក់បន្ទុកទាំងអស់ទេ មានតែឈ្មោះ ជាវី ម្នាក់ប៉ុណ្ណោះ, សុំក្រុមប្រឹក្សាពិនិត្យ ពិចារណា តាមច្បាប់។

សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់មេធាវី

ក្នុងរឿងនេះ សាលាដំបូងបានសម្រេចផ្តន្ទាទោសកូនក្តីខ្លួនចំនួន៣ឆ្នាំ ពីបទសញ្ញារកម្ម។ ក្រោយពីបាន ស្តាប់ការសួរដេញដោល និងស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់តំណាងមហាអយ្យការ មូលហេតុដែលកូនក្តីខ្លួនប្តឹង ឧទ្ធរណ៍ គឺដើម្បីសុំឲ្យសាលាឧទ្ធរណ៍បន្តបន្ថយទោស ឬ សុំលើកលែងចោទ ដល់រូបគាត់ ដោយកូនក្តីខ្លួនគាត់



មិនសូវយល់ពីបញ្ហាច្បាប់, កូនក្តីខ្លួន បានបើកហាងម៉ាស៊ីនកោសជប់ គាត់មិនមែនបើកកន្លែងរួមភេទទេ ហើយ ការចោទប្រកាន់របស់អយ្យការអមសាលាដំបូង មកលើកូនក្តីខ្លួនដោយសំអាងថា កូនក្តីខ្លួនបានទទួលប្រយោជន៍ គឺក្នុង១នាក់ មួយម៉ឺនរៀលនោះ មិនត្រឹមត្រូវទេ កូនក្តីខ្លួនបានបញ្ជាក់រួចហើយ គឺគាត់បានទទួលកំរៃមែន តែជាកំរៃ ម៉ាស៊ីនកោសជប់ ក្នុង១ម៉ោង មួយម៉ឺនរៀល, ចំពោះចម្លើយសាក្សីទាំងអស់បានឆ្លើយបញ្ជាក់ថា កូនក្តីខ្លួនមិនមែន បើកកន្លែងរួមភេទទេ មានតែសាក្សីឈ្មោះ ដារី ម្នាក់ប៉ុណ្ណោះ។ បញ្ហាពាក់ព័ន្ធរស្មីតាង ខ្លួនសូមឯកភាពតាម លោកតំណាងមហាអយ្យការគឺពេលចុះទៅឆែកឆេរឃើញមានស្រោមអនាម័យម៉ាក អូយេ មួយកញ្ចប់មិនទាន់បើក ទេ តែចំពោះស្រោមអនាម័យដែលរកឃើញមួយនោះ មិនមានស្រោមខាងក្រៅទេ អាចភ្លៀវយកចូលប៉ុណ្ណោះ ម៉្យាង ទៀតការឆែកឆេរនេះ មិនមានវត្តមានកូនក្តីខ្លួនចូលរួមទេ, សំណូមពរ សូមក្រុមប្រឹក្សាមេត្តសម្រេចឲ្យកូនក្តីខ្លួនរួច ផុតពីបទចោទ ហើយនឹងដោះលែងកូនក្តីខ្លួនឲ្យមានសេរីភាព, តាមមាត្រា ៣៥០, ៣៥១ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

- ក្រោយពីបានស្តាប់ចម្លើយជនជាប់ចោទ
- ក្រោយពីបានស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់តំណាងមហាអយ្យការ
- ក្រោយពីបានស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់មេធាវី
- ក្រោយពីបានពិភាក្សា ផែកញែក ល្អិតល្អន់ តាមច្បាប់

សវនាព្រហ្មទណ្ឌ
យល់ឃើញថា:

១. បណ្តឹងឧទ្ធរណ៍ ចុះថ្ងៃទី១៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១២ របស់ឈ្មោះ: [REDACTED] សារិន ជាជនជាប់ចោទ ធ្វើក្នុង កំណត់ច្បាប់ តាមមាត្រា ៣៨១ នៃក្រមនីតិវិធីព្រហ្មទណ្ឌ។
២. កាលពីថ្ងៃទី០៧ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១១ សមត្ថកិច្ចការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស បានចុះទៅ ធ្វើការបង្ក្រាប និងឆែកឆេរទីតាំងម៉ាស៊ីនកោសជប់ដែរន្ទះ ផ្ទះលេខ៨៧អី០ ផ្លូវវង់ស្រែង សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ ហើយបានចាប់ឃាត់ខ្លួនជនល្មើសម្នាក់ឈ្មោះ: [REDACTED] សារិន ភេទស្រី ជាចៅកែហាង និងនារីម៉ាស៊ីន ០៤នាក់ និងប្រមូលបានស្រោមអនាម័យប្រើរួចចំនួន០១ ជាកស្តុតាង និងមួយចំនួនទៀតមិនទាន់ប្រើ, សៀវភៅ កត់ត្រា០១ក្បាល និងប័ណ្ណអនុញ្ញាតប្រកបអាជីវកម្មចំនួនមួយ។
៣. តាមចម្លើយជនជាប់ចោទ ដែលបានឆ្លើយនៅសាលាដំបូង ក៏ដូចជានៅសាលាឧទ្ធរណ៍ មានន័យ ប្រហាក់ប្រហែលគ្នា ដោយបញ្ជាក់ថា ខ្លួនបើកធ្វើរបរម៉ាស៊ីនកោសជប់នេះ ដោយជូលផ្ទះគេក្នុងតម្លៃ៤០០\$ ក្នុង មួយខែ។ មុននឹងធ្វើអាជីវកម្មនេះខ្លួនបានទទួលលិខិតអនុញ្ញាតត្រឹមត្រូវឲ្យធ្វើអាជីវកម្មម៉ាស៊ីនកោសជប់។ នៅប្រាង ម៉ាស៊ីនរបស់ខ្លួនមាននារីម៉ាស៊ីន៤នាក់ សំរាប់បំរើការ, ខ្លួនផ្តល់ប្រាក់ខែក្នុងម្នាក់ៗ ៤០\$ (ប្រាក់សិបដុល្លារអាមេរិក)។



មួយខែ, ខ្លួនបានហាមប្រាមនារីបំរើការនៅមិនឲ្យរួមភេទជាមួយភ្ញៀវជាដាច់ខាត ពេលគឺខ្លួនមិនអនុញ្ញាតឲ្យនារី
ណាម្នាក់រួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅក្នុងហាងរបស់ខ្លួនទេ, បើខ្លួនដឹងថា មាននារីណាម្នាក់រួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅក្នុងហាង
ខ្លួននឹងកាត់ប្រាក់ខែ និងបញ្ឈប់លែងឲ្យធ្វើការនៅក្នុងហាងខ្លួន។ ខ្លួនយកតម្លៃម៉ាស្សា ១០.០០០រៀល ក្នុងមួយ
ម៉ោង, បើនារីម៉ាស្សាចេញក្រៅក៏ខ្លួនគិតប្រាក់ ១០.០០០រៀល ដែរ គិតជាតម្លៃម៉ាស្សា បើនារីម៉ាស្សាចេញក្នុងម៉ោង
ធ្វើការ, បើនាងចេញផុតម៉ោង ឬ ក្រៅម៉ោងធ្វើការ ខ្លួនមិនយកលុយទេ។ រាល់ពេលនាងៗចេញក្រៅ ខ្លួនមិនដែល
សួរដេញដោលអ្វីទេ ហើយនាងៗក៏មិនដែលប្រាប់ខ្លួនពីរឿងអ្វីដែរ តែខ្លួនយកប្រាក់ជាតម្លៃម៉ាស្សា ១០.០០០រៀល
សម្រាប់រយៈពេលមួយម៉ោង។ ចំពោះបាយទឹកប្រចាំថ្ងៃ ជាបន្ទុករបស់ខ្លួន។

៤. តាមចម្លើយនារីម៉ាស្សា ជាសាក្សីថា ពួកខ្លួនមកនៅធ្វើការនៅហាងម៉ាស្សាដែរនេះនេះ ថៅកែប្រាក់ខែ
៤០\$ (ប៉ែតសិបដុល្លារអាមេរិក) ក្នុងមួយខែ។ នៅហាងម៉ាស្សានេះ មិនមានការរួមភេទជាមួយភ្ញៀវទេ ថៅកែហាម
ដាច់ខាតមិនឲ្យរួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅក្នុងហាងទេ, បើអ្នកណាចូលរួមភេទនៅក្នុងហាង ថៅកែដឹងគាត់កាត់ប្រាក់
ខែ និងបញ្ឈប់លែងឲ្យធ្វើការ។ តែបើភ្ញៀវគេត្រូវការរួមភេទ ពួកគេចេញទៅផ្ទះនៅក្រៅហាង។ ពេលចេញក្រៅថៅកែ
យកប្រាក់ ១០.០០០រៀល ជាតម្លៃធ្វើម៉ាស្សាមួយម៉ោង បើពួកខ្លួនចេញទៅក្រៅក្នុងម៉ោងធ្វើការ។

៥. ក្នុងចំណោមនារីម៉ាស្សាទាំង៤នាក់ មានតែម្នាក់ប៉ុណ្ណោះ គឺនារីឈ្មោះ [REDACTED] ជាតិ ថា តែមានស្រីៗខ្លះលួច
លាក់រួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅក្នុងហាងដែរ តែមិនឲ្យថៅកែដឹងទេ។

៦. តាមចម្លើយជនជាប់ចោទ និងចម្លើយសាក្សី មានភាពស៊ីសង្វាក់គ្នា អំពីចំណុចរួមភេទជាមួយភ្ញៀវនៅ
ក្នុងហាងម៉ាស្សារបស់ជនជាប់ចោទ ដោយម្នាក់ៗអះអាងថា គ្មានការអនុញ្ញាត ឬ ការមានការយល់ព្រមដោយឃុប
ឃិតពីថៅកែគឺជនជាប់ចោទ ដើម្បីបានកំរើការរួមភេទរវាងនារីម៉ាស្សា និងភ្ញៀវនៅក្នុងហាងម៉ាស្សាទេ ប៉ុន្តែនៅមាន
សាក្សីជានារីបំរើម៉ាស្សាម្នាក់ បានបញ្ជាក់ថា មានស្រីៗខ្លះលួចរួមភេទជាមួយនៅក្នុងហាង តែមិនឲ្យថៅកែដឹងទេ,
នេះបញ្ជាក់ថា ជនជាប់ចោទធ្វើការគ្រប់គ្រងអ្នកបំរើការរបស់ខ្លួន នៅមានខ្លះចន្លោះ មិនម៉ឺងម៉ាត់ បណ្តាល
ឲ្យស្រីបំរើម៉ាស្សាខ្លះធ្លៀតឱកាសរួមភេទនៅក្នុងហាងបាន ទើបសមត្ថកិច្ចប្រមូលស្រោមអនាម័យប្រើរួចចំនួនមួយ
ធ្វើជាភស្តុតាងដាក់បន្ទុក។

៧. មានភស្តុតាងដាក់បន្ទុកលើជនជាប់ចោទឈ្មោះ [REDACTED] សារិន ភេទស្រី ពីបទ សញ្ជារកម្ម ប្រព្រឹត្តនៅ
ផ្ទះជួលលេខ៧៧អី០ ផ្លូវវង់ស្រែង សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ កាលពីថ្ងៃទី០៧ ខែវិច្ឆិកា
ឆ្នាំ២០១១ បទល្មើសមានចែង និងឲ្យផ្តន្ទាទោសតាមមាត្រា ២៨៤ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

តែដោយអំពើសញ្ជារកម្ម ពុំមែនជាចេតនាអាជីវកម្មរបស់ជនជាប់ចោទដើម្បីបានកម្រៃ គួរពិចារណាតាម
មាត្រា ១០៧ និងមាត្រា ១០៨ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។



៨. សាលក្រមព្រហ្មទណ្ឌលេខ ០៧ «ន» ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១២ របស់សាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ សម្រេចមានលក្ខណៈសមស្រប គួរតម្កល់ទុកជាបានការ លើកលែងតែការអនុវត្តទោស នៅចំណុចទី១ គួរកែប្រែ ដូចយល់ឃើញខាងលើ។

ហេតុដូច្នោះ
វិនិច្ឆ័យសេចក្តី

១. ទទួលបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍ចុះថ្ងៃទី១៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១២ របស់ឈ្មោះ: [redacted] សារិន ជាជនជាប់ចោទ ទុកជាត្រឹមត្រូវតាមទម្រង់ច្បាប់ តែបដិសេធចោលដោយផ្ទុយនឹងគតិច្បាប់។

២. តម្កល់សាលក្រមព្រហ្មទណ្ឌលេខ ០៧ «ន» ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១២ របស់សាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ទុកជាបានការ លើកលែងតែការអនុវត្តទោសនៅចំណុចទី១ ត្រូវកែប្រែថា:

បង្គាប់ឲ្យជនជាប់ចោទអនុវត្តទោសនៅក្នុងពន្ធនាគារ កំណត់ ០២ឆ្នាំ ០២ខែ (ពីរឆ្នាំពីរខែ) ទោសសល់សម្រេចព្យួរធម្មតា, តាមមាត្រា ១០៧, ១០៨ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

ក្រៅពីនេះ ទុកនៅដដែល។

សាលដីកានេះ ជំនុំជម្រះជាសាធារណៈ នៅថ្ងៃទី៣០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៣ ប្រកាសជាសាធារណៈ នៅថ្ងៃទី១៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៣ ចំពោះមុខជនជាប់ចោទ និងមេធាវីការពារជនជាប់ចោទ, បើកផ្លូវសាទុក្ខ ០១ខែ គិតចាប់ពីថ្ងៃប្រកាសសាលដីកានេះទៅ។

សេចក្តីនេះ ព្រះមហាក្សត្រនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ទ្រង់ត្រាស់បង្គាប់មក បន្តិចឱ្យបន្តិកអនុវត្តសាលដីកានិងស្ថាប័នមានសមត្ថកិច្ចគ្រប់ថ្នាក់និងកងកម្លាំង គ្រប់ថ្នាក់គ្រប់តំណែង ជួយសហការអនុវត្តសាលដីកានេះឱ្យបានសម្រេច មើលន សំណូមពរត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់។

ក្រឡាបញ្ជី
ហត្ថលេខា: [redacted]

ចៅក្រមប្រឹក្សា
ហត្ថលេខា: [redacted]

ប្រធានក្រុមប្រឹក្សា
ហត្ថលេខា: [redacted]

